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Beslutande ledamöter 
 

Mikael Löthstam (S), Ordförande § 69-83, 85-93 
Henrik Berglund Persson (S) 
Gerd Olsson (S) § 69-92 
Jim Svensk Larm (S) § 93 
Per Svensson (S)  
Bo Nilsson (S) 
Jonas Holm (M) § 93 
Peter Lagerqvist (M) 
Adam Rydstedt (M) § 69-92 
Andréa Bromhed (MP) § 69-93 
Caroline Schmidt, (C)§ 69-83, 85-93, ordf § 84  
Jan-Erik Jonsson (C) 
Anton Stark (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Matts Persson (C) § 76, 84, 93 
Jörgen Bengtson (C) § 69-75, 77-93 
Alf Norberg (V) 
Patrik Nilsson (SD) § 69-92 
 

Ersättare 
 

Stina Åström Jonsson (C) 

Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef 
Kent Lundqvist, personalchef Maria Larsson, Mikael Mineur och Erik Blom från 
länsstyrelsen. 

Justerare Patrik Nilsson (SD) § 69-92   Caroline Schmidt § 93 
Justeringens plats och 
tid Digital signering genom mobilt bank-id, 2022-05-16 
 
Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 69-93 
 Pia Embretsén  

Ordförande 
  

 Mikael Löthstam              Caroline Schmidt  
§ 69-83, 85-93                   § 84 
 

              

Justerare 
  

 Patrik Nilsson                  Caroline Schmidt   
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2022-05-10 

Datum då anslaget 
publiceras 2022-05-16 

Datum då anslaget 
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Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
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 Pia Embretsén  
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§ 69 Dnr 2016-000184 - 000 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsen beslutar 
att behandla initiativärendet som övrig fråga på dagordningen (§ 92), samt 

att i övrigt godkänna dagordningen.  

Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) har framställt initiativärende, angående Situationen för 
livsmedelsproducenter i Hudiksvalls kommun. 

  

 

 

Kommunstyrelsen 0510
(Signerat, SHA-256 34A7E5E5B0012A45532F7ADAC7DE6715DDC84CF0B5D6D13F1073B83117276649)

Sida 5 av 38



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

6(37) 
Sammanträdesdatum 

2022-05-10 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 70 Dnr 2021-000001 - 042 

Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen.  

Sammanfattning 
Personalchef Maria Larsson informerar om sjukfrånvaron. Sjukfrånvaron mars 
2022 var 4,19 frånvarodagar gentemot 4,4 i mars 2021.  

Ekonomichef Kent Lundquist redovisar marsrapport samt årsprognos. 
Nämnderna går enligt prognosen – 25, 2 miljoner kronor. Årsprognosen för 
hela kommunen är + 81,0 miljoner kronor. 

Kent Lundqvist informerar även att kommunstyrelsens prognos är + 2,2 
miljoner. Den positiva prognosen beror bland annat på vakanser på 
stabsenheten och löneenheten samt intäkter för stadsnätet. 
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§ 71 Dnr 2022-000251 - 023 

Ny förvaltningschef i social- och omsorgsförvaltningen  

Kommunstyrelsen beslutar 
att tillsvidareanställa Ann-Sofie Åhs-Bodin som förvaltningschef för social- och 
omsorgsförvaltningen, samt 

att ge kommundirektören i uppdrag att genomföra anställningen med tillträde 
från och med 2023-01-01.  

Sammanfattning 
Efter en lång och omfattande rekryteringsprocess föreslår rekryteringsgruppen 
bestående av Mikael Löthstam, Henrik Berglund Persson, Karin Hansson, 
Bengt Friberg och Maria Larsson, att Ann-Sofie Åhs-Bodin utses med en 
tillsvidareanställning som förvaltningschef för social- och 
omsorgsförvaltningen. 

Ann-Sofie har för närvarande en anställning som verksamhetschef för 
”Myndighet” inom förvaltningen. Eftersom kommunstyrelsen beslutet att inom 
ramen för ”Kraftsamling SOM” överflytta förvaltningen till 
kommunledningsförvaltningen fram till 2022-12-31 är kommundirektören 
tillika förvaltningschef för social- och omsorgsförvaltningen till dess. Därmed 
föreslås Ann-Sofie tillträda tjänsten 2023-01-01.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 49 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Ann-Sofie Åhs-Bodin 
Personalenheten 
Social- och omsorgsnämnden 
Bengt Friberg 
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§ 72 Dnr 2022-000250 - 023 

Förvaltningschef kultur- och fritidsförvaltningen  

Kommunstyrelsen beslutar 
att på en tillsvidaretjänst förordna Anna Lindqvist som förvaltningschef för 
kultur- och fritidsförvaltningen från och med 2022-07-01, samt 

att ge kommundirektören i uppdrag att genomföra förändringen av 
anställningen.  

Sammanfattning 
Anna Lindqvist har arbetat som förvaltningschef i kultur- och 
fritidsförvaltningen sedan 2016. Fram till och med dess tillämpades en 
anställningsform för förvaltningscheferna som innebar att man hade en 
ospecificerad grundanställning i kommunen med ett tidsbegränsat 
chefsförordnande på vanligtvis 6 år. Från och med 2017 ersattes det av att 
förvaltningscheferna anställs tillsvidare i sina befattningar. 

Efter avstämning med kultur- och fritidsförvaltningens ordförande görs 
bedömningen att Anna bör erbjudas att fortsätta som förvaltningschef för 
kultur- och fritidsförvaltningen med samma anställningsform som övriga 
förvaltningschefer i och med att hennes nuvarande chefsförordnande löper ut 
2022-06-30.  

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 50 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Anna Lindqvist 
Personalenheten 
Kultur- och fritidsnämnden 
Bengt Friberg 
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§ 73 Dnr 2022-000254 - 024 

Rutin för justering av felaktigt utbetald ersättning till 
förtroendevald för förlorad arbetsförtjänst  

Kommunstyrelsen beslutar 
att anta förslag till rutin vid justering av felaktigt utbetald ersättning till 
förtroendevald.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har i sin övergripande interna kontrollplan beslutat att 
rutinen ersättning till kommunala förtroendevalda ska kontrolleras. Det har 
aktualiserat behov av att upprätta en rutin för justering av eventuellt felaktigt 
utbetald ersättning för förlorad arbetsförtjänst till förtroendevald. 

Förslaget till rutin är liknande den som kommunens har som arbetsgivare när 
medarbetare fått felaktigt utbetald lön. 

•Om en felaktigt utbetald ersättning upptäcks, kontaktar personalchef 
gruppledare för det parti som den förtroendevalda representerar. 

•Gruppledaren kontaktar den förtroendevalda för att informera om upptäckten. 
Om det är några oklarheter kring det upptäckta felet kontaktar den 
förtroendevalda kommunens löneenhet via lonesupport@hudiksvall.se för 
vidare frågor. 

•Om den förtroendevalda är anställd i Hudiksvalls kommun och inte har någon 
avvikande uppfattning kring det fel som upptäckts kontaktar denne 
kommunens löneenhet lonesupport@hudiksvall.se för att bekräfta att 
felaktigheten ska justeras. Kontakt med löneenheten ska tas inom en månad 
från det datum på gruppledare kontaktade den förtroendevalda. Om inte 
kontakt tagits med löneenheten inom en månad, görs avdrag på kommande lön. 

•Om den förtroendevalda är anställd hos annan arbetsgivare än Hudiksvalls 
kommun, ber den sin arbetsgivare om ett skriftligt underlag som styrker att 
avdrag på lön är gjort i enlighet med den tid som personen varit frånvarande på 
grund av förtroendeuppdrag. Därefter lämnar den förtroendevalda underlaget 
till gruppledare som meddelar personalchef att avdraget är styrkt. Om inte 
återkoppling skett till personalchef inom en månad görs avdrag på kommande 
utbetalning av arvode.  

Beslutsgång 
Andréa Bromhed (MP) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 46 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Personalenheten 
Gruppledarna 
Nämndsekreterarna 
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§ 74 Dnr 2022-000206 - 706 

Prisändring av lunchavgift till allmänheten, restaurang 
Patricia 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna social- och omsorgsnämndens förslag på höjning av priset 
gällande försäljning av lunch till allmänheten, på Patricia, från 80 kronor per 
lunch till 90 kronor per lunch, samt 

att fortsättningsvis ge social- och omsorgsnämnden delegation att besluta om 
lunchavgift till allmänheten på restaurang Patricia.  

Sammanfattning 

Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Försäljning av mat till allmänheten på Patricia ska vara marknadsmässigt 
prissatt. Den har under 2021 varit för låg och föreslås höjas med 10 kronor. 

Kommunen ska följa konkurrenslagen och får inte bedriva säljverksamhet som 
snedvrider eller hämmar konkurrensen på marknaden. Priset för lunch i 
restaurangen för allmänheten har under år 2021 varit lägre än jämförbara 
lunchrestauranger.  

Förvaltningen föreslår att priset ska ligga i nivå med sjukhusets lunchrestaurang 
och att priset ska höjas från 80 till 90 kronor per lunch.     

Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 57 

Social- och omsorgsnämnden § 46 

Tjänsteutlåtande SOM 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 75 Dnr 2022-000234 - 889 

Avskaffande av förseningsavgifter på folkbiblioteken 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att permanent avskaffa folkbibliotekens förseningsavgifter från och med 1 
september 2022, samt 

att beslutet ovan gäller under förutsättning att övriga kommunfullmäktige, 
bland kommunerna som deltar i HelGe samarbetet tar samma beslut.  

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Bibliotekssamarbetet HelGe som omfattar länets tio kommuner har 
gemensamma låneregler och avgifter. 2020-03-18 avskaffade HelGe-samarbetet 
tillfälligt förseningsavgifterna som ett led i arbetet med att minska 
smittspridning. Många folkbibliotek i Sverige gjorde samma sak och 
erfarenheten är positiv. Böckerna återlämnas och det uppfattas som ett kliv 
framåt i arbetet med bemötande och tillgängliggörande av litteratur för alla. En 
tröskel som annars riskerar att avskräcka mindre bemedlade barnfamiljer tas 
bort!  

Alla ska känna sig välkomna och trygga med att använda bibliotekets tjänster. 
Folkbiblioteken visar förtroende och tar bort hinder för kommunmedborgarna, 
vilket underbygger känslan av samhällsengagemang och delaktighet. Detta är en 
viktig aspekt av bibliotekets demokratiska uppdrag. 

Påminnelser och räkning för förkomna medier kommer att skickas ut även 
fortsättningsvis och i övrigt vidtar biblioteket åtgärder för att kompensera för 
intäktsbortfallet. Ekonomiskt blir det alltså ett nollsummespel.  

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 58 
Tjänsteutlåtande 
Kultur- och fritidsnämnden 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 76 Dnr 2022-000203 - 206 

Taxa; av skärgårdsstuga 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att taxan för den uthyrningsbara stugan på Agön sätts till 600 kronor per dygn 
och uthyrningslägenhet, samt 

att taxan årligen uppdateras enligt PKV-index (prisindex för kommunal 
verksamhet).  

Sammanfattning 

Yttrande tekniska nämnden  
Tekniska förvaltningens skogsenhet har byggt en skärgårdsstuga på Agön 
avsedd för uthyrning till allmänheten. Stugan består av två uthyrningsbara 
enheter/lägenheter. Skärgårdssatsningarna är ett samarbete mellan flera 
förvaltningar och nämnder. Tekniska förvaltningen sköter driften av stugan 
medan Visit Glada Hudik bistår med system för uthyrning och marknadsföring. 

För att kunna hyra ut stugan inför sommarsäsongen 2022 behövs ett beslut om 
taxa. Tekniska förvaltningen föreslår en prissättning i nivå med vad en liknande 
stuga i Söderhamns kommun kostar. Förvaltningen föreslår därför att taxan 
sätts till 600 kronor per lägenhet och dygn.  

Beslutsgång 
Jörgen Bengtson (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet. Matts Persson (C) träder in i hans ställe. 

Bengt-Åke Nilsson (C) och Peter Lagerqvist (M) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 56 

Tekniska nämnden 2022-03-21 § 34 

Tjänsteutlåtande tekniska nämnden 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 77 Dnr 2021-000279 - 261 

Policy för arrenden i Hudiksvalls kommun 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att med nedanstående tillägg, fastställa Policy för arrenden i Hudiksvalls 
kommun. 

Sammanfattning 
Ett arrende är mark som upplåts till nyttjande mot ersättning. Det finns fyra 
olika typer av arrenden; anläggningsarrende, bostadsarrende, jordbruksarrende 
samt lägenhetsarrende.  

Kommunledningsförvaltningen har arbetat fram en arrendepolicy.  

Tillämpningar för arrende behandlas på ett senare sammanträde. 

Kommunstyrelsen gör följande förändring i policyn: 

Andra stycket i policyn ändras till följande: 

Syftet med policyn är att tydliggöra kommunens utgångspunkter och mål kring 
att arrendera ut mark, samt att policyn ska ge stöd åt kommunstyrelsen vid 
förfrågan, upprättande och förvaltande av arrende samt kommunens tjänstemän 
vid tillämpningen av policyn.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-04-26 § 62 

Tjänsteutlåtande 

Policy 

Tillämpning 

Kommunstyrelsen 2021-09-07 § 80 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 78 Dnr 2022-000262 - 110 

Svågadalsnämndens valdag 2022 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att valet till Svågadalsnämnden sker den 13 november 2022.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att valet till Svågadalsnämnden inte 
ska göras samtidigt med de allmänna valen. I samråd med representanter för 
Svågadalsnämnden föreslås att valet sker den 13 november 2022.    

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 59 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 79 Dnr 2021-000095 - 556 

Konstnärlig utsmyckning vid Kattvikskajen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avsätta ytterligare 400 000 kr för konstnärlig gestaltning till Kattvikskajen, 

att upplåta Kattvikskajens östra hörn för uppdraget, samt 

att plan- och utvecklingsutskottet beslutar om den konstnärliga utsmyckningen.  

Sammanfattning 
I samband med utvecklingen av det nya området Kattvikskajen avsätts medel 
för konstnärlig gestaltning. I urvalsprocessen för det konstnärliga uppdraget är 
det viktigt att kunskap om områdets förutsättningar finns representerade. Det 
är angeläget att konstnären har god erfarenhet av att arbeta i olika typer av 
miljöer och ett mångsidigt och samtida konstnärligt uttryck. Gestaltningen ska 
utföras i beständigt material och samspela med platsens karaktär, miljö, 
arkitektur, vision och funktion. Uppdraget ska utformas i linje med kommunens 
hållbarhetsarbete. 

Urvalsprocessen görs av en grupp bestående av konstkompetens, stadsarkitekt, 
teknisk kompetens och leds av kultur-och fritidsförvaltningen. Till gruppen 
knyts en referensgrupp bestående av ungdomar från Bromangymnasiets 
samhällsprogram.  

Förslag på ledord för uppdraget är  

•    Hav och land 

• Nutid dåtid 

Förslag på plats är Kattvikskajens östra hörn där hav och land möts och 
synintrycket skiftar från moderna byggnader till karaktärsfulla gamla sjöbodar. 
Ett konstverk på platsen skulle vara synligt och tillgängligt och ger konstnären 
bra förutsättningar att tolka landskapet, platsen, naturen och kulturhistorien. 
Ett konstverk på en plats som Kattvikskajens östra hörn har förutsättning 
stärka områdets identitet och karaktär.   

Kommunstyrelsen beslutade 9 mars 2021 att avsätta 1,1 miljoner till konstnärlig 
utsmyckning. Förslaget är att söka om ytterligare 400 000 kr så att den totala 
summan för konstnärlig utsmyckning blir 1,5 miljoner kronor.  
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Beslutsgång 
Gerd Olsson (S), Andrèa Bromhed (MP), Peter Lagerqvist (M), Alf Norberg 
(V), Patrik Nilsson (SD) och Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till planutskottets 
förslag.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-04-26 § 54 

Tjänsteutlåtande 

Kommunstyrelsen 2021-03-09 § 35 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Jan Kroppegård 
Hans Gyllow 
Annika Forslin 
Anna Lindqvist 
Emma Nordebo Snygg 
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§ 80 Dnr 2021-000466 - 214 

Detaljplan för ny förskola på fastigheten SANNA 1:33  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta planförslaget.  

Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen har inkommit med ansökan om detaljplan, för 
ny förskola med sex avdelningar i Sandvalla, till Plan- och bygglovskontoret.  

Planförslaget har varit ute på samråd i september-oktober 2021, på granskning 
under december 2021 - januari 2022. Planen är nu iordningställt för antagande. 

Förutsättningar 

Stadsplan 
Området är sedan tidigare planlagt med en stadsplan från 1969 (reviderad 
1970). Planen anger parkmark på det angivna området. 

Översiktsplan 
I översiktsplanen från 2008 har området inte pekats ut vilket innebär att 
oförändrad markanvändning föreslås. Strax norr om föreslaget planområdet 
finns i översiktsplanen utpekat en grundvattenförande grusås, skyddsvärd för 
framtida vattenförsörjning. Det föreslagna detaljplaneområdet kommer inte 
beröra denna ås, men ligger inom det vattenskyddsområde som omger åsen. 

Riksintressen 
En liten del av området närmast Östra Sandvallavägen ligger inom 
riksintressekorridor för järnväg. I den senaste dialogen med Trafikverket verkar 
inte flytta av järnvägen ske på denna plats. 

Vattenskyddsområde 
Området ligger inom det vattenskyddsområde som omger åsen i norr, där även 
stor del av Sannas och Sandvallas övriga bebyggelse ligger. Det innebär att 
bebyggelse måste ske på ett sådant sätt att risk för förorening av grundvatten 
undviks. 

Buller 
Under planprocessen har buller från järnvägen uppmärksammats och en 
bullerutredning tagits fram Efter granskningen önskade Länsstyrelsen en 
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planbestämmelse för att skydda förskolans utemiljö från buller. En sådan 
bestämmelse har lagts till inför antagande. 

Beskrivning av området 
Området ligger inom Sandvallaområdet, nära nuvarande förskola som ska 
avvecklas, nära skola och bostadsområden. Platsen nås enkelt med 
kollektivtrafik och cykel men är också lätt att angöra för de som behöver resa 
med bil till förskolan. I nuvarande plan anges park eller natur för området, 
vilket medför att det behöver göras en planändring för att möjliggöra 
förskoleverksamhet. 

Yttranden under samråd och granskning 
De yttranden som inkom under samrådet föranledde vissa ändringar. Bland 
annat har Ellevio begärt en nätstation för att kunna förse förskolan med energi. 
En del text har omarbetats i planbeskrivningen, främst då det gäller risker, och 
bullerutredningen har uppdaterats. Ändringarna beskrivs i 
samrådsredogörelsen.  

Närboende har framfört en del synpunkter, främst när det gäller angöring till 
förskolan. En träff har även hållits på plats med boende. Synpunkterna har inte 
föranlett en flytt av infart eftersom markens bärighet hindrar detta, men 
beskrivning kring hur t ex en bom kan minska risk för trafik på kvällar och 
helger. 

Under granskningen yttrade sig länsstyrelsen kring buller och ansåg att en 
planbestämmelse krävdes som skyddade förskolegården från järnvägens buller, 
vilket har lagts till i plankartan. I granskningsutlåtandet redogörs mer utförligt 
för de yttranden som inkommit. 

Planbestämmelser 
Planförslaget innebär att förskola (S1) får byggas med byggnadshöjd om max 6 
meter och tomten får endast bebyggas med max 3000 kvm (e2), för att 
tillräckligt med friyta för barnen utomhus ska säkras. En transformatorstation 
har önskats av Ellevio och en sådan har fått reserverad plats i plankartan (E1). 
Trafikering till förskolan sker på kvartersmark med angöring mot Östra 
Sandvallavägen via ett område som betecknats med z1 i plankartan. 
Allmännyttiga ledningsstråk har reserverats i planen (u1) och bestämmelser som 
värnar vattenskyddsområdet har lagts in (n1-2). För att undvika bebyggelse där 
marken är dålig eller ledningar/dike behövs har prickmark lagts in, som inte får 
bebyggas. För att skydda förskolan från buller finns en bestämmelse kring 
bullerskydd med i planen (m1). I söder finns möjlighet för fastighetsägare till 
bostäder att utöka sina tomter (B) med några meter då ett sådant önskemål 
framkommit i tidig dialog. 
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Planförfarande 
Bedömningen är att planuppdraget ska handläggas med ett utökat förfarande 
enligt 5 kap. 7 § plan- och bygglagen (2010:900), eftersom del av planområdet 
utgör allmän plats samt planförslaget har stort allmänt intresse. Beslut om 
antagande tas därmed av kommunfullmäktige.  

Beslutsgång 
Peter Lagerqvist (M), Gerd Olsson (S), Henrik Berglund Persson (S) och Anton 
Stark (C) yrkar bifall till planutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-04-26 § 56 

Byggnadsnämnden 2022-04-04 § 46 

Tjänsteyttrande 

Plankarta 

Planbeskrivning 

PM Geoteknik 

Dagvattenutredning 

Bullerutredning  

Barnkonsekvensanalys  

Granskningsutlåtande 

Samrådsredogörelse 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 81 Dnr 2020-000533 - 001 

Översyn av den politiska organisationen 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslag till ändringar av den politiska organisationen, 

att möjliggöra för partier med oppositionsråd att fördela en del av arvodet på en 
gruppledare, samt 

att i övrigt lämna arvodesbestämmelser och arvodesnivåer oförändrade.  

Sammanfattning 
En parlamentarisk kommitté har sett över den politiska organisationen inför 
nästa mandatperiod. Kommittén har särskilt haft i uppdrag att se över antalet 
ledamöter i nämnder och bolag och att i övrigt föreslå förändringar som 
gruppen anser nödvändiga. Kommittén föreslår bl a att kommunfullmäktiges 
sammanträden hålls på dagtid, att antal ledamöter och ersättare i styrelsen för 
Glada Hudikhem AB minskar samt att partier som innehar oppositionsråd kan 
fördela en del av arvodet på en gruppledare. 

Ändringarna föreslås träda i kraft 1 januari 2023.   

Beslutsgång 
Anton Stark (C) yrkar bifall till att-sats 2 och 3 samt yrkar följande förändring 
gällande att-sats 1: 

Byggnadsnämnden – 9 ordinarie ledamöter och 9 ersättare  

Kultur- och fritidsnämnden – 9 ordinarie ledamöter och 9 ersättare  

Norr Hälsinglands miljö- och räddningsnämnd – 7 (Hudiksvall) och 2 
(Nordanstig) Lärandenämnden – 11 ordinarie ledamöter och 11 ersättare  

Social- och omsorgsnämnden – 11 ordinarie ledamöter och 11 ersättare  

Tekniska nämnden – 9 ordinarie ledamöter och 9 ersättare, samt  

att lokalerna som sköts av bolaget Glysisvallen AB skall bli en del av Tekniskas 
förvaltning och att bolaget sedan avvecklas. 

 

Bo Nilsson (S) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 
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Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till att-sats 2 och 3, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall antingen till allmänna 
utskottets förslag eller till Anton Starks förslag gällande att-sats 1, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 53 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 82 Dnr 2022-000239 - 042 

Bokslut 2021 för Hudiksvalls kommuns 
donationsförvaltningen 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa bokslut 2021 för Hudiksvalls kommuns donationsförvaltning. 

Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen överlämnar bokslut 2021 för Hudiksvalls 
kommuns donationsförvaltning. 

Enligt stiftelselagen är Hudiksvalls kommun ansvarig för att stiftelseförfarandet 
efterlevs och ska således skriva under årsredovisningarna. Vid 
kommunstyrelsens sammanträde den 10 maj kommer därför ordinarie 
ledamöter eller ersättare i kommunstyrelsen att få skriva under 
årsredovisningarna i original.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 52 

Tjänsteutlåtande 

Årsredovisning 2021 - Stiftelsen Lemans lärarstipendium 2 

Årsredovisning 2021 - AB Iggesunds bruk stipendiestiftelse 

Årsredovisning 2021 - Allmänna hjälpstiftelsen 

Årsredovisning 2021 - övriga fonder 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 83 Dnr 2017-000296 - 531 

Utredning av kommunens bilpool 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avsluta ärendet.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 12 september 2017 om att utreda om 
förändringar av kommunens bilpool skulle möjliggöra att den blir tillgänglig för 
allmänheten. Tekniska förvaltningen har fört dialog med ett företag för att 
teckna ett avtal om två bokningsbara bilar som under kvällar och helger ska 
vara öppna att boka för allmänheten. Företaget är endast intresserade av att, 
som i Gävle kommun, drifta hela fordonsparken av bokningsbara bilar i 
Guldsmeden (15 bilar).  

Den 12 mars 2019 beslutade kommunstyrelsen att avvakta beslut i frågan för att 
kunna ta del av Gävle kommuns utvärdering av avtalet, för fortsatt hantering av 
utredningsuppdraget. I oktober 2019 kontaktade tekniska förvaltningen Gävle 
kommun i ärendet och fick följande svar  

•  Ingen ekonomisk uppföljning har ännu gjorts om den privata bilpoolen. 

•  Bokningar och hantering kring fordon har fungerat ganska bra. 

•  Svårigheter att kommunicera med leverantören. 

•  Få privata användare har utnyttjat tjänsten av den privata bilpoolen. 

•  Marknadsföring av leverantören mot kunder och beställaren har varit 
undermålig. 

I mars 2022 togs ny kontakt med Gävle kommun som informerade att de 
avslutat samarbetet med extern bilpool och driver idag bilpoolen i egen regi 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 54 
Tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2019-03-12 § 42 
Kommunstyrelsen 2018-05-08 § 72 
Kommunstyrelsen 2017-09-12 § 110 

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Tekniska nämnden 
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§ 84 Dnr 2022-000160 - 042 

Inköp Gävleborgs årsredovisning och 
revisionsberättelse för år 2021 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna årsredovisningen,  

att anse att kommunalförbundet bedrivit verksamheten i förhållande till det 
ändamål kommunfullmäktige har fastställt, 

att verksamheten utförts inom de kommunala befogenheterna, samt 

att bevilja direktionen ansvarsfrihet för räkenskapsåret.  

Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 6 kap 1 § har kommunstyrelsen uppsiktsplikt över 
kommunalförbund som kommunen är medlem i. Hudiksvalls kommun är 
medlem i två förbund varav Inköp Gävleborg är det ena. Kommunstyrelsen ska 
årligen bedöma om förbundets verksamhet varit förenligt med ändamålet enligt 
förbundsordningen.  

Fr o m 1 januari 2020 har Kommunalförbundet Inköp Gävleborg upphört att 
vara upphandlande myndighet för medlemskommunerna. Förbundets 
huvuduppdrag är att sträva efter att ingångna avtal inte ska förlängas. 
Avtalsförvaltningen av de cirka 2 000 avtal som fanns vid början av 2020 
hanteras i huvudsak av Hälsingekommunernas inköpsorganisationer. Varje avtal 
har fått en avtalsansvarig från någon av Hälsingekommunernas upphandlare 
som ansvarar för att hantera ev. förlängningar, indexeringar, utlämnande av 
handlingar etc. Alla avtal blir föremål för hantering i samband med 
Hälsingekommunernas upphandlingsplaneringar som görs vår och höst.  

Förbundet har också minimerat omfattning och kostnader för den kvarvarande 
administration. Under året har administrationslokalerna i Söderhamn lämnats, 
det fysiska arkivet har överförts till Ockelbo kommun. Under mars månad 
flyttades kvarvarande IT-stöd från Gävle kommun till Fiberstaden i Hudiksvalls 
kommun. I samband med detta stängdes förbundets intranät samt översynen av 
den externa webbsidan slutfördes. Under första halvåret fördes diskussioner om 
någon av medlemskommunerna skulle ta över förbundets avtal med Primona 
AB gällande upphandlingsstödet Kommers. Detta resulterade i att Hudiksvalls 
kommun övertog licensen fr o m 1 juli 2021. Ersättningen till Gävle kommun 
har utbetalats enligt avtalet.  

Resultatet för 2021 uppgår till -895 tkr jämfört med en budget på -658 tkr. Per 
31 december 2021 uppgår det egna kapitalet till 4 070 tkr. 
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I revisionsberättelsen bedöms att direktionen i Kommunalförbundet Inköp 
Gävleborg bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt men inte från 
ekonomisk synpunkt helt tillfredsställande sätt. Bedömning grundas på att 
kommunallagens regler inte medger att lägga en budget där kostnaderna 
överstiger intäkterna. Direktionen, och respektive medlemskommuns 
kommunfullmäktige, har dock tidigare ansett att då förbundet är under 
avveckling finns synnerliga skäl för detta.  

Granskning av årsredovisningen och revisionsrapporten har genomförts av 
kommunledningsförvaltningen.  

Beslutsgång 
Ordföranden Mikael Löthstam anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av 
och beslut i ärenden. Matts Persson (C) träder in i hans ställe. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 55 

Tjänsteutlåtande 

Revisionsberättelse 

Granskning av årsredovisning 

Rapport mål 

Årsredovisning 2021 

 

Beslutet skickas till 
Inköp Gävleborg 
Ulrika Wenn 
Ekonomienheten 
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§ 85 Dnr 2022-000112 - 100 

Remiss av SOU 2021:62 Användning av e-legitimation i 
tjänsten i den offentliga förvaltningen 
Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna yttrandet till infrastrukturdepartementet.  

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun har fått rubricerad remiss för yttrande till 
infrastrukturdepartementet senast den 25 maj 2022. I utredningen föreslås att e-
tjänstelegitimationer ska tillhandahållas den som tjänstgör vid eller innehar 
uppdrag för en statlig myndighet under regeringen och, som för att kunna 
fullgöra sina arbetsuppgifter, behöver styrka sin identitet eller tjänsteställning.  

För att skapa bättre förutsättningar för organisationsöverskridande användning 
av e-tjänstelegitimationer föreslås att det ska införas en ny lag som skapar ett 
ramverk för sådan användning. I syfte att möjliggöra sådan användning ska 
Myndigheten för digital förvaltning (DIGG) tillhandahålla ett system för 
erkännande av e-tjänstelegitimationer. Förslaget planeras att tidigast träda i kraft 
1 januari 2024. 

Av utredningen bedöms att förslagen i detta betänkande inte får några 
konsekvenser för den kommunala självstyrelsen och innebär inte heller några 
kommunalekonomiska konsekvenser för kommunerna. 

Hudiksvalls kommun anser att det är ett bra förslag och ser med fördel fram till 
denna förändring. Om denna SOU går igenom blir det mer krav på att alla även 
kommunerna ska ha en tjänsteidentitet digitalt och då kan kommunens 
pågående arbete med Yubikeys vara en väg att hantera det på.  

Däremot är kommunens bedömning att en förändring utav eIDAS-
förordningen skulle leda till en ökad kostnad för kommunerna. Detta främst 
utifrån de stora antalet anställda som finna i kommunal verksamhet både som 
heltidsanställda men främst deltidsanställda och timanställda. Vid behov utav en 
e-tjänstelegitimation kommer det att krävas relativt stora ekonomiska insatser 
för både införande men också förvaltning utav dessa arbetssätt och system. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 60 
Tjänsteutlåtande 
Missiv  
SOU 2021-62 
Remissvar 

Beslutet skickas till Infrastrukturdepartementet och Ulrika Wenn 
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§ 86 Dnr 2021-000482 - 008 

Motion - Inför tak för antal medarbetare per 
arbetsledare 

Kommunstyrelsen beslutar 
att återremittera motionen till allmänna utskottet, samt 

att ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag att se hur andra kommuner 
arbetat med frågan kring antal medarbetare per arbetsledare/chef inom olika 
verksamhetsområden, om det finns beslut kring maxantal och om det är fastlagt 
hur dessa beslut är utformade. 

Sammanfattning 
Vänsterpartiet genom Charliene Kiffer Goude, Ulrica Högbergh, Alf Norberg, 
Olle Jonsson och Johan Wallinder har i en motion lämnat förslag på; att införa 
tak för antalet medarbetare per arbetsledare, med syftet att garantera rimliga 
förutsättningar för ledarskapet. 

Vad säger forskningen? 
Det finns inget tydligt svar i forskningen om hur många medarbetare det är 
rimligt att ha som chef. En mängd omständigheter spelar in; 

•   Verksamheten är geografiskt spridd och inom vården öppen dygnet runt. 

•   Arbetsgruppens storlek. 

•   Chefens och medarbetarnas kompetens. 

•   Hur stödfunktionerna fungerar, arbetsrätt, arbetsmiljö, administration, 
ekonomi, kvalitet och IT. 

•  Vilka medarbetarna är; Erfarna och självständiga medarbetare som alla jobbar 
med ungefär samma sak underlättar ledarskapet även i en stor grupp, jämfört 
med arbetsgrupper som består av oerfarna medarbetare med vitt skilda 
arbetsuppgifter. 

•   Krav och önskemål från många olika intressenter i och utanför 
organisationen. 

• Medarbetarna har komplexa och föränderliga arbetsuppgifter som kräver 
anpassningen till barn/elev eller omsorgstagarens behov. 

•   Chefens stöd från sin närmaste chef. 

Vad händer nationellt? 
Ett betänkande har tagits fram; Vilja välja vård och omsorg – En hållbar 
kompetensförsörjning inom vård och omsorg om äldre SOU 2021:52  
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Utredningen har tagit fram fyra områden som anses centrala för att människor 
ska vilja börja arbeta inom vård och omsorg om äldre;  

•   Förnya, behålla och utveckla kompetens,  

•   Ledarskapet behöver stärkas,  

•   Arbetsmiljön behöver förbättras och trygga anställningsvillkor skapas, 

•   Ny teknik måste i högra grad tas tillvara 

SKR bedömer att dessa områden är relevanta för kompetensförsörjningen. 
Rekommendation om att begränsa antalet medarbetare per chef och säkra 
tillgången till stödresurser anser SKR inte ska anges nationellt. Arbetsgivare 
måste kunna organisera verksamheter utifrån förutsättningar, såsom hur 
tillgången till stödresurser ser ut, hur geografiskt utbredd verksamheten är, 
storlek på särskilda boenden och dylikt. Ett riktmärke för antal medarbetare kan 
eventuellt sättas, men inte en rekommendation.  

Hur ser det ut i Hudiksvalls kommun? 
I Hudiksvalls kommun är det i verksamheterna inom vård- och omsorg, 
förskola, skola, städ och kost som cheferna har flest underställda. I snitt inom 
dessa verksamheter  har cheferna ca 25–39 medarbetare exklusive timvikarier. 

I september 2021 gjordes en kartläggning inom äldreomsorgen hur många 
underställda respektive enhetschef hade. Vid detta tillfälle var det en chef som 
hade 50 medarbetare och medel låg på 38,9 %. Därefter har justeringar 
genomförts inom verksamheten och idag har ingen 50 underställda. 

Kommunens verksamheter arbetar kontinuerligt med att på olika sätt förbättra 
chefers förutsättningar. Förbättringsarbete sker inom varje förvaltning och i en 
del frågor i samarbete med personalenheten.  

Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) yrkar att ärendet återremitteras till allmänna 
utskottet och att förvaltningen får i uppdrag att se hur andra kommuner arbetat 
med frågan kring antal medarbetare per arbetsledare/chef inom olika 
verksamhetsområden, om det finns beslut kring maxantal och om det är fastlagt 
hur dessa beslut är utformade. 

Alf Norberg (V), Peter Lagerqvist (M), Patrik Nilsson (SD) och Bo Nilsson (S) 
yrkar bifall till Henrik Berglund Perssons återremissyrkande.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 61 
Tjänsteutlåtande 
Motion 

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Kent Lundqvist 
Bengt Friberg 
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§ 87 Dnr 2021-000459 - 008 

Motion - Intensifiera arbetet mot våld i nära relationer 
med extra fokus på mäns våld mot kvinnor 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen.  

Sammanfattning 
Charliene Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), Alf Norberg (V), Olle 
Jonsson (V) och Johan Wallinder (V) yrkar i en motion att arbetet mot våld i 
nära relationer med extra fokus på mäns våld mot kvinnor ska intensifieras och 
föreslår kommunfullmäktige bland annat besluta att revidera nuvarande 
program mot våld i nära relationer och att alla arbetsledare/medarbetare ska 
erbjudas en anpassad utbildning. 

Programmet mot våld och förtryck i nära relationer har inte reviderats sedan 
2008, och behöver nu anpassas till aktuell forskning, kommunens nuvarande 
organisation samt kopplas ihop med kommunens övriga arbeten med mänskliga 
rättigheter och sociala hållbarhetsfrågor. 

Kunskap om våld är centralt för att kunna upptäcka våld i nära relationer, ge 
utsatta ett bra bemötande, men också för att arbeta förebyggande och för att 
förändra attityder i samhället. En anpassad utbildning för 
arbetsledare/medarbetare skulle innebära en ökad medvetenhet hos 
kommunens anställda.  

Beslutsgång 
Gerd Olsson (V), Henrik Berglund Persson (S), Alf Norberg (V), Caroline 
Schmidt (C), Andréa Bromhed (MP), Bo Nilsson (S) och Patrik Nilsson (SD) 
yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04 28 § 62 
Social- och omsorgsnämnden 2022-03-25 § 38 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 88 Dnr 2022-000287 - 102 

Nominering av kandidat till Leader - Utveckling 
Hälsingebygden 

Kommunstyrelsen beslutar 
att, till Utveckling Hälsingebygdens stämma 2022, nominera som ledamot 
stads- och landsbygdsstrateg Stefan Barenfeld till LAG gruppen för Utveckling 
Hälsingebygden för en mandatperiod om två år.        

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun är medfinansiär till programmet Leader/Lokal Ledd 
Utveckling hos den ideella föreningen Utveckling Hälsingebygden. För 
programmets genomförande svarar LAG (Lokal AktionsGrupp) som tillika 
utgör föreningens styrelse. Styrelsen består bl.a. av representanter från ideell, 
privat och offentlig sektor, tre ledamöter vardera från samtliga sju ingående 
kommuner.  

Inför Utveckling Hälsingebygdens stämma 2022 föreslås att Stefan Barenfeld 
nomineras för två år.     

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 63 

Beslutet skickas till 
Stefan Barenfeld 
Utveckling Hälsingebygden 
Hans Gyllow 
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§ 89 Dnr 2016-000147 - 000 

Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  

Sammanfattning 

Hälsingerådet 
Inget finns att rapportera. 

 

Sundsvallsregionen 
Inget finns att rapportera 

 

Övrig information 
Kommundirektör Bengt Friberg rapporterar kring flyktingsituationen och 
organisationen kring detta samt läget kring corona och smittspridningen. 
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§ 90 Dnr 2016-000142 - 003 

Meddelande Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna.  

Sammanfattning 
1. Hälsingerådets protokoll 2022-03-23  

2. Lägesbild arbetslösheten i regionen och Hudiksvalls kommun 

3. Fiberstadens styrelsemöte 2022-03-25 

4. OKAB styrelsemöte 2022-02-11 och 2022-03-18 

5. OKAB VU 2022-02-04  
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§ 91 Dnr 2020-000514 - 002 

Anmälan av delegationsbeslut 2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut.  

Sammanfattning 
1. Igångsättningstillstånd för ny förskola Näsviken. Dnr 2021-477 631  
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§ 92 Dnr 2022-000306 - 009 

Situationen för livsmedelsproducenter i Hudiksvalls 
kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att utreda laglighet, 
förutsättningar, samt om det är förenligt med lagen om offentlig upphandling, 
inköpspolicy och beredskapsplanering mm  

Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) lämnar följande nämndinitiativ angående situationen för 
livsmedelsproducenter i Hudiksvalls kommun: 

"Situationen för livsmedelsproducenter i Hudiksvalls kommun 
När kommunfullmäktige hösten 2019 tog beslut om en handlingsplan för 
livsmedelsstrategi ville vi i Centerpartiet gå ännu längre. I förslaget fastslogs att 
60 procent av inköpen skulle ske inom Sverige men Centerpartiet vill att 40 
procent av dessa 60 procent ska vara från Hudiksvalls kommun. Något som 
Socialdemokraterna och alla övriga partier utom Kristdemokraterna röstade 
emot. 

Att vara livsmedelsproducent idag innebär en tuff ekonomisk situation och det 
pågående kriget i Ukraina gör inte situationen bättre. Centerpartiet vill därför att 
Hudiksvalls kommun återbetalar de avgifter som livsmedels- och 
primärproducenterna är ålagda att betala till kommunen. Det är en konkret 
åtgärd som vi snabbt kan genomföra för att stödja våra producenter som idag 
kämpar för att få sin verksamhet att gå ihop. 

Centerpartiet föreslår följande: 

- Att ändra beslutet från 2019 gällande handlingsplanen för livsmedelsstrategi så 
att begreppet närodlat har företräde gällande inköp i Hudiksvalls kommun 

-Att ändra beslutet från 2019 gällande handlingsplanen för livsmedelsstrategi, så 
att 40 % av inköpen som skall göras från Sverige skall ske från närområdet.  

- Att återbetala de avgifter som livsmedels- och primärproducenter är ålagda att 
betala till kommunen för 2022. "  

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Kent Lundqvist 
Wiktor Wådell 
Bengt Friberg 

Kommunstyrelsen 0510
(Signerat, SHA-256 34A7E5E5B0012A45532F7ADAC7DE6715DDC84CF0B5D6D13F1073B83117276649)

Sida 36 av 38



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

37(37) 
Sammanträdesdatum 

2022-05-10 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 93 Dnr 2022-000193 - 016 

Information om totalförsvaret 

Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.  

Sammanfattning 
Erik Blom och Mikael Mineur från länsstyrelsen informerar kommunstyrelsen 
om totalförsvaret. Informationen innehåller bland annat totalförsvarsplanering, 
bakgrund och väg framåt, samhällets motståndskraft, sammanhängande 
planering för totalförsvaret samt fokusområden.  
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Plats och tid Rådhussalen Kulturhuset, tisdagen 10 maj 2022 kl 09:00-11:00, 13:00-15:00 


Beslutande ledamöter 
 


Mikael Löthstam (S), Ordförande § 69-83, 85-93 
Henrik Berglund Persson (S) 
Gerd Olsson (S) § 69-92 
Jim Svensk Larm (S) § 93 
Per Svensson (S)  
Bo Nilsson (S) 
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Peter Lagerqvist (M) 
Adam Rydstedt (M) § 69-92 
Andréa Bromhed (MP) § 69-93 
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Alf Norberg (V) 
Patrik Nilsson (SD) § 69-92 
 


Ersättare 
 


Stina Åström Jonsson (C) 


Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef 
Kent Lundqvist, personalchef Maria Larsson, Mikael Mineur och Erik Blom från 
länsstyrelsen. 
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§ 69 Dnr 2016-000184 - 000 


Godkännande av dagordning 


Kommunstyrelsen beslutar 
att behandla initiativärendet som övrig fråga på dagordningen (§ 92), samt 


att i övrigt godkänna dagordningen.  


Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) har framställt initiativärende, angående Situationen för 
livsmedelsproducenter i Hudiksvalls kommun. 
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§ 70 Dnr 2021-000001 - 042 


Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2022 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen.  


Sammanfattning 
Personalchef Maria Larsson informerar om sjukfrånvaron. Sjukfrånvaron mars 
2022 var 4,19 frånvarodagar gentemot 4,4 i mars 2021.  


Ekonomichef Kent Lundquist redovisar marsrapport samt årsprognos. 
Nämnderna går enligt prognosen – 25, 2 miljoner kronor. Årsprognosen för 
hela kommunen är + 81,0 miljoner kronor. 


Kent Lundqvist informerar även att kommunstyrelsens prognos är + 2,2 
miljoner. Den positiva prognosen beror bland annat på vakanser på 
stabsenheten och löneenheten samt intäkter för stadsnätet. 
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§ 71 Dnr 2022-000251 - 023 


Ny förvaltningschef i social- och omsorgsförvaltningen  


Kommunstyrelsen beslutar 
att tillsvidareanställa Ann-Sofie Åhs-Bodin som förvaltningschef för social- och 
omsorgsförvaltningen, samt 


att ge kommundirektören i uppdrag att genomföra anställningen med tillträde 
från och med 2023-01-01.  


Sammanfattning 
Efter en lång och omfattande rekryteringsprocess föreslår rekryteringsgruppen 
bestående av Mikael Löthstam, Henrik Berglund Persson, Karin Hansson, 
Bengt Friberg och Maria Larsson, att Ann-Sofie Åhs-Bodin utses med en 
tillsvidareanställning som förvaltningschef för social- och 
omsorgsförvaltningen. 


Ann-Sofie har för närvarande en anställning som verksamhetschef för 
”Myndighet” inom förvaltningen. Eftersom kommunstyrelsen beslutet att inom 
ramen för ”Kraftsamling SOM” överflytta förvaltningen till 
kommunledningsförvaltningen fram till 2022-12-31 är kommundirektören 
tillika förvaltningschef för social- och omsorgsförvaltningen till dess. Därmed 
föreslås Ann-Sofie tillträda tjänsten 2023-01-01.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 49 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Ann-Sofie Åhs-Bodin 
Personalenheten 
Social- och omsorgsnämnden 
Bengt Friberg 
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§ 72 Dnr 2022-000250 - 023 


Förvaltningschef kultur- och fritidsförvaltningen  


Kommunstyrelsen beslutar 
att på en tillsvidaretjänst förordna Anna Lindqvist som förvaltningschef för 
kultur- och fritidsförvaltningen från och med 2022-07-01, samt 


att ge kommundirektören i uppdrag att genomföra förändringen av 
anställningen.  


Sammanfattning 
Anna Lindqvist har arbetat som förvaltningschef i kultur- och 
fritidsförvaltningen sedan 2016. Fram till och med dess tillämpades en 
anställningsform för förvaltningscheferna som innebar att man hade en 
ospecificerad grundanställning i kommunen med ett tidsbegränsat 
chefsförordnande på vanligtvis 6 år. Från och med 2017 ersattes det av att 
förvaltningscheferna anställs tillsvidare i sina befattningar. 


Efter avstämning med kultur- och fritidsförvaltningens ordförande görs 
bedömningen att Anna bör erbjudas att fortsätta som förvaltningschef för 
kultur- och fritidsförvaltningen med samma anställningsform som övriga 
förvaltningschefer i och med att hennes nuvarande chefsförordnande löper ut 
2022-06-30.  


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 50 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Anna Lindqvist 
Personalenheten 
Kultur- och fritidsnämnden 
Bengt Friberg 
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§ 73 Dnr 2022-000254 - 024 


Rutin för justering av felaktigt utbetald ersättning till 
förtroendevald för förlorad arbetsförtjänst  


Kommunstyrelsen beslutar 
att anta förslag till rutin vid justering av felaktigt utbetald ersättning till 
förtroendevald.  


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har i sin övergripande interna kontrollplan beslutat att 
rutinen ersättning till kommunala förtroendevalda ska kontrolleras. Det har 
aktualiserat behov av att upprätta en rutin för justering av eventuellt felaktigt 
utbetald ersättning för förlorad arbetsförtjänst till förtroendevald. 


Förslaget till rutin är liknande den som kommunens har som arbetsgivare när 
medarbetare fått felaktigt utbetald lön. 


•Om en felaktigt utbetald ersättning upptäcks, kontaktar personalchef 
gruppledare för det parti som den förtroendevalda representerar. 


•Gruppledaren kontaktar den förtroendevalda för att informera om upptäckten. 
Om det är några oklarheter kring det upptäckta felet kontaktar den 
förtroendevalda kommunens löneenhet via lonesupport@hudiksvall.se för 
vidare frågor. 


•Om den förtroendevalda är anställd i Hudiksvalls kommun och inte har någon 
avvikande uppfattning kring det fel som upptäckts kontaktar denne 
kommunens löneenhet lonesupport@hudiksvall.se för att bekräfta att 
felaktigheten ska justeras. Kontakt med löneenheten ska tas inom en månad 
från det datum på gruppledare kontaktade den förtroendevalda. Om inte 
kontakt tagits med löneenheten inom en månad, görs avdrag på kommande lön. 


•Om den förtroendevalda är anställd hos annan arbetsgivare än Hudiksvalls 
kommun, ber den sin arbetsgivare om ett skriftligt underlag som styrker att 
avdrag på lön är gjort i enlighet med den tid som personen varit frånvarande på 
grund av förtroendeuppdrag. Därefter lämnar den förtroendevalda underlaget 
till gruppledare som meddelar personalchef att avdraget är styrkt. Om inte 
återkoppling skett till personalchef inom en månad görs avdrag på kommande 
utbetalning av arvode.  


Beslutsgång 
Andréa Bromhed (MP) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 46 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Personalenheten 
Gruppledarna 
Nämndsekreterarna 
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§ 74 Dnr 2022-000206 - 706 


Prisändring av lunchavgift till allmänheten, restaurang 
Patricia 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att godkänna social- och omsorgsnämndens förslag på höjning av priset 
gällande försäljning av lunch till allmänheten, på Patricia, från 80 kronor per 
lunch till 90 kronor per lunch, samt 


att fortsättningsvis ge social- och omsorgsnämnden delegation att besluta om 
lunchavgift till allmänheten på restaurang Patricia.  


Sammanfattning 


Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Försäljning av mat till allmänheten på Patricia ska vara marknadsmässigt 
prissatt. Den har under 2021 varit för låg och föreslås höjas med 10 kronor. 


Kommunen ska följa konkurrenslagen och får inte bedriva säljverksamhet som 
snedvrider eller hämmar konkurrensen på marknaden. Priset för lunch i 
restaurangen för allmänheten har under år 2021 varit lägre än jämförbara 
lunchrestauranger.  


Förvaltningen föreslår att priset ska ligga i nivå med sjukhusets lunchrestaurang 
och att priset ska höjas från 80 till 90 kronor per lunch.     


Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 57 


Social- och omsorgsnämnden § 46 


Tjänsteutlåtande SOM 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 75 Dnr 2022-000234 - 889 


Avskaffande av förseningsavgifter på folkbiblioteken 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att permanent avskaffa folkbibliotekens förseningsavgifter från och med 1 
september 2022, samt 


att beslutet ovan gäller under förutsättning att övriga kommunfullmäktige, 
bland kommunerna som deltar i HelGe samarbetet tar samma beslut.  


Sammanfattning 


Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Bibliotekssamarbetet HelGe som omfattar länets tio kommuner har 
gemensamma låneregler och avgifter. 2020-03-18 avskaffade HelGe-samarbetet 
tillfälligt förseningsavgifterna som ett led i arbetet med att minska 
smittspridning. Många folkbibliotek i Sverige gjorde samma sak och 
erfarenheten är positiv. Böckerna återlämnas och det uppfattas som ett kliv 
framåt i arbetet med bemötande och tillgängliggörande av litteratur för alla. En 
tröskel som annars riskerar att avskräcka mindre bemedlade barnfamiljer tas 
bort!  


Alla ska känna sig välkomna och trygga med att använda bibliotekets tjänster. 
Folkbiblioteken visar förtroende och tar bort hinder för kommunmedborgarna, 
vilket underbygger känslan av samhällsengagemang och delaktighet. Detta är en 
viktig aspekt av bibliotekets demokratiska uppdrag. 


Påminnelser och räkning för förkomna medier kommer att skickas ut även 
fortsättningsvis och i övrigt vidtar biblioteket åtgärder för att kompensera för 
intäktsbortfallet. Ekonomiskt blir det alltså ett nollsummespel.  


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 58 
Tjänsteutlåtande 
Kultur- och fritidsnämnden 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 76 Dnr 2022-000203 - 206 


Taxa; av skärgårdsstuga 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att taxan för den uthyrningsbara stugan på Agön sätts till 600 kronor per dygn 
och uthyrningslägenhet, samt 


att taxan årligen uppdateras enligt PKV-index (prisindex för kommunal 
verksamhet).  


Sammanfattning 


Yttrande tekniska nämnden  
Tekniska förvaltningens skogsenhet har byggt en skärgårdsstuga på Agön 
avsedd för uthyrning till allmänheten. Stugan består av två uthyrningsbara 
enheter/lägenheter. Skärgårdssatsningarna är ett samarbete mellan flera 
förvaltningar och nämnder. Tekniska förvaltningen sköter driften av stugan 
medan Visit Glada Hudik bistår med system för uthyrning och marknadsföring. 


För att kunna hyra ut stugan inför sommarsäsongen 2022 behövs ett beslut om 
taxa. Tekniska förvaltningen föreslår en prissättning i nivå med vad en liknande 
stuga i Söderhamns kommun kostar. Förvaltningen föreslår därför att taxan 
sätts till 600 kronor per lägenhet och dygn.  


Beslutsgång 
Jörgen Bengtson (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet. Matts Persson (C) träder in i hans ställe. 


Bengt-Åke Nilsson (C) och Peter Lagerqvist (M) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 56 


Tekniska nämnden 2022-03-21 § 34 


Tjänsteutlåtande tekniska nämnden 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


14(37) 
Sammanträdesdatum 


2022-05-10 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 77 Dnr 2021-000279 - 261 


Policy för arrenden i Hudiksvalls kommun 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att med nedanstående tillägg, fastställa Policy för arrenden i Hudiksvalls 
kommun. 


Sammanfattning 
Ett arrende är mark som upplåts till nyttjande mot ersättning. Det finns fyra 
olika typer av arrenden; anläggningsarrende, bostadsarrende, jordbruksarrende 
samt lägenhetsarrende.  


Kommunledningsförvaltningen har arbetat fram en arrendepolicy.  


Tillämpningar för arrende behandlas på ett senare sammanträde. 


Kommunstyrelsen gör följande förändring i policyn: 


Andra stycket i policyn ändras till följande: 


Syftet med policyn är att tydliggöra kommunens utgångspunkter och mål kring 
att arrendera ut mark, samt att policyn ska ge stöd åt kommunstyrelsen vid 
förfrågan, upprättande och förvaltande av arrende samt kommunens tjänstemän 
vid tillämpningen av policyn.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-04-26 § 62 


Tjänsteutlåtande 


Policy 


Tillämpning 


Kommunstyrelsen 2021-09-07 § 80 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 78 Dnr 2022-000262 - 110 


Svågadalsnämndens valdag 2022 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att valet till Svågadalsnämnden sker den 13 november 2022.  


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att valet till Svågadalsnämnden inte 
ska göras samtidigt med de allmänna valen. I samråd med representanter för 
Svågadalsnämnden föreslås att valet sker den 13 november 2022.    


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 59 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 79 Dnr 2021-000095 - 556 


Konstnärlig utsmyckning vid Kattvikskajen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avsätta ytterligare 400 000 kr för konstnärlig gestaltning till Kattvikskajen, 


att upplåta Kattvikskajens östra hörn för uppdraget, samt 


att plan- och utvecklingsutskottet beslutar om den konstnärliga utsmyckningen.  


Sammanfattning 
I samband med utvecklingen av det nya området Kattvikskajen avsätts medel 
för konstnärlig gestaltning. I urvalsprocessen för det konstnärliga uppdraget är 
det viktigt att kunskap om områdets förutsättningar finns representerade. Det 
är angeläget att konstnären har god erfarenhet av att arbeta i olika typer av 
miljöer och ett mångsidigt och samtida konstnärligt uttryck. Gestaltningen ska 
utföras i beständigt material och samspela med platsens karaktär, miljö, 
arkitektur, vision och funktion. Uppdraget ska utformas i linje med kommunens 
hållbarhetsarbete. 


Urvalsprocessen görs av en grupp bestående av konstkompetens, stadsarkitekt, 
teknisk kompetens och leds av kultur-och fritidsförvaltningen. Till gruppen 
knyts en referensgrupp bestående av ungdomar från Bromangymnasiets 
samhällsprogram.  


Förslag på ledord för uppdraget är  


•    Hav och land 


• Nutid dåtid 


Förslag på plats är Kattvikskajens östra hörn där hav och land möts och 
synintrycket skiftar från moderna byggnader till karaktärsfulla gamla sjöbodar. 
Ett konstverk på platsen skulle vara synligt och tillgängligt och ger konstnären 
bra förutsättningar att tolka landskapet, platsen, naturen och kulturhistorien. 
Ett konstverk på en plats som Kattvikskajens östra hörn har förutsättning 
stärka områdets identitet och karaktär.   


Kommunstyrelsen beslutade 9 mars 2021 att avsätta 1,1 miljoner till konstnärlig 
utsmyckning. Förslaget är att söka om ytterligare 400 000 kr så att den totala 
summan för konstnärlig utsmyckning blir 1,5 miljoner kronor.  
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Beslutsgång 
Gerd Olsson (S), Andrèa Bromhed (MP), Peter Lagerqvist (M), Alf Norberg 
(V), Patrik Nilsson (SD) och Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till planutskottets 
förslag.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-04-26 § 54 


Tjänsteutlåtande 


Kommunstyrelsen 2021-03-09 § 35 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Jan Kroppegård 
Hans Gyllow 
Annika Forslin 
Anna Lindqvist 
Emma Nordebo Snygg 
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§ 80 Dnr 2021-000466 - 214 


Detaljplan för ny förskola på fastigheten SANNA 1:33  


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar  


att anta planförslaget.  


Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen har inkommit med ansökan om detaljplan, för 
ny förskola med sex avdelningar i Sandvalla, till Plan- och bygglovskontoret.  


Planförslaget har varit ute på samråd i september-oktober 2021, på granskning 
under december 2021 - januari 2022. Planen är nu iordningställt för antagande. 


Förutsättningar 


Stadsplan 
Området är sedan tidigare planlagt med en stadsplan från 1969 (reviderad 
1970). Planen anger parkmark på det angivna området. 


Översiktsplan 
I översiktsplanen från 2008 har området inte pekats ut vilket innebär att 
oförändrad markanvändning föreslås. Strax norr om föreslaget planområdet 
finns i översiktsplanen utpekat en grundvattenförande grusås, skyddsvärd för 
framtida vattenförsörjning. Det föreslagna detaljplaneområdet kommer inte 
beröra denna ås, men ligger inom det vattenskyddsområde som omger åsen. 


Riksintressen 
En liten del av området närmast Östra Sandvallavägen ligger inom 
riksintressekorridor för järnväg. I den senaste dialogen med Trafikverket verkar 
inte flytta av järnvägen ske på denna plats. 


Vattenskyddsområde 
Området ligger inom det vattenskyddsområde som omger åsen i norr, där även 
stor del av Sannas och Sandvallas övriga bebyggelse ligger. Det innebär att 
bebyggelse måste ske på ett sådant sätt att risk för förorening av grundvatten 
undviks. 


Buller 
Under planprocessen har buller från järnvägen uppmärksammats och en 
bullerutredning tagits fram Efter granskningen önskade Länsstyrelsen en 
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planbestämmelse för att skydda förskolans utemiljö från buller. En sådan 
bestämmelse har lagts till inför antagande. 


Beskrivning av området 
Området ligger inom Sandvallaområdet, nära nuvarande förskola som ska 
avvecklas, nära skola och bostadsområden. Platsen nås enkelt med 
kollektivtrafik och cykel men är också lätt att angöra för de som behöver resa 
med bil till förskolan. I nuvarande plan anges park eller natur för området, 
vilket medför att det behöver göras en planändring för att möjliggöra 
förskoleverksamhet. 


Yttranden under samråd och granskning 
De yttranden som inkom under samrådet föranledde vissa ändringar. Bland 
annat har Ellevio begärt en nätstation för att kunna förse förskolan med energi. 
En del text har omarbetats i planbeskrivningen, främst då det gäller risker, och 
bullerutredningen har uppdaterats. Ändringarna beskrivs i 
samrådsredogörelsen.  


Närboende har framfört en del synpunkter, främst när det gäller angöring till 
förskolan. En träff har även hållits på plats med boende. Synpunkterna har inte 
föranlett en flytt av infart eftersom markens bärighet hindrar detta, men 
beskrivning kring hur t ex en bom kan minska risk för trafik på kvällar och 
helger. 


Under granskningen yttrade sig länsstyrelsen kring buller och ansåg att en 
planbestämmelse krävdes som skyddade förskolegården från järnvägens buller, 
vilket har lagts till i plankartan. I granskningsutlåtandet redogörs mer utförligt 
för de yttranden som inkommit. 


Planbestämmelser 
Planförslaget innebär att förskola (S1) får byggas med byggnadshöjd om max 6 
meter och tomten får endast bebyggas med max 3000 kvm (e2), för att 
tillräckligt med friyta för barnen utomhus ska säkras. En transformatorstation 
har önskats av Ellevio och en sådan har fått reserverad plats i plankartan (E1). 
Trafikering till förskolan sker på kvartersmark med angöring mot Östra 
Sandvallavägen via ett område som betecknats med z1 i plankartan. 
Allmännyttiga ledningsstråk har reserverats i planen (u1) och bestämmelser som 
värnar vattenskyddsområdet har lagts in (n1-2). För att undvika bebyggelse där 
marken är dålig eller ledningar/dike behövs har prickmark lagts in, som inte får 
bebyggas. För att skydda förskolan från buller finns en bestämmelse kring 
bullerskydd med i planen (m1). I söder finns möjlighet för fastighetsägare till 
bostäder att utöka sina tomter (B) med några meter då ett sådant önskemål 
framkommit i tidig dialog. 
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Planförfarande 
Bedömningen är att planuppdraget ska handläggas med ett utökat förfarande 
enligt 5 kap. 7 § plan- och bygglagen (2010:900), eftersom del av planområdet 
utgör allmän plats samt planförslaget har stort allmänt intresse. Beslut om 
antagande tas därmed av kommunfullmäktige.  


Beslutsgång 
Peter Lagerqvist (M), Gerd Olsson (S), Henrik Berglund Persson (S) och Anton 
Stark (C) yrkar bifall till planutskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-04-26 § 56 


Byggnadsnämnden 2022-04-04 § 46 


Tjänsteyttrande 


Plankarta 


Planbeskrivning 


PM Geoteknik 


Dagvattenutredning 


Bullerutredning  


Barnkonsekvensanalys  


Granskningsutlåtande 


Samrådsredogörelse 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 81 Dnr 2020-000533 - 001 


Översyn av den politiska organisationen 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anta förslag till ändringar av den politiska organisationen, 


att möjliggöra för partier med oppositionsråd att fördela en del av arvodet på en 
gruppledare, samt 


att i övrigt lämna arvodesbestämmelser och arvodesnivåer oförändrade.  


Sammanfattning 
En parlamentarisk kommitté har sett över den politiska organisationen inför 
nästa mandatperiod. Kommittén har särskilt haft i uppdrag att se över antalet 
ledamöter i nämnder och bolag och att i övrigt föreslå förändringar som 
gruppen anser nödvändiga. Kommittén föreslår bl a att kommunfullmäktiges 
sammanträden hålls på dagtid, att antal ledamöter och ersättare i styrelsen för 
Glada Hudikhem AB minskar samt att partier som innehar oppositionsråd kan 
fördela en del av arvodet på en gruppledare. 


Ändringarna föreslås träda i kraft 1 januari 2023.   


Beslutsgång 
Anton Stark (C) yrkar bifall till att-sats 2 och 3 samt yrkar följande förändring 
gällande att-sats 1: 


Byggnadsnämnden – 9 ordinarie ledamöter och 9 ersättare  


Kultur- och fritidsnämnden – 9 ordinarie ledamöter och 9 ersättare  


Norr Hälsinglands miljö- och räddningsnämnd – 7 (Hudiksvall) och 2 
(Nordanstig) Lärandenämnden – 11 ordinarie ledamöter och 11 ersättare  


Social- och omsorgsnämnden – 11 ordinarie ledamöter och 11 ersättare  


Tekniska nämnden – 9 ordinarie ledamöter och 9 ersättare, samt  


att lokalerna som sköts av bolaget Glysisvallen AB skall bli en del av Tekniskas 
förvaltning och att bolaget sedan avvecklas. 


 


Bo Nilsson (S) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 
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Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till att-sats 2 och 3, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall antingen till allmänna 
utskottets förslag eller till Anton Starks förslag gällande att-sats 1, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 53 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 82 Dnr 2022-000239 - 042 


Bokslut 2021 för Hudiksvalls kommuns 
donationsförvaltningen 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att fastställa bokslut 2021 för Hudiksvalls kommuns donationsförvaltning. 


Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen överlämnar bokslut 2021 för Hudiksvalls 
kommuns donationsförvaltning. 


Enligt stiftelselagen är Hudiksvalls kommun ansvarig för att stiftelseförfarandet 
efterlevs och ska således skriva under årsredovisningarna. Vid 
kommunstyrelsens sammanträde den 10 maj kommer därför ordinarie 
ledamöter eller ersättare i kommunstyrelsen att få skriva under 
årsredovisningarna i original.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 52 


Tjänsteutlåtande 


Årsredovisning 2021 - Stiftelsen Lemans lärarstipendium 2 


Årsredovisning 2021 - AB Iggesunds bruk stipendiestiftelse 


Årsredovisning 2021 - Allmänna hjälpstiftelsen 


Årsredovisning 2021 - övriga fonder 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 83 Dnr 2017-000296 - 531 


Utredning av kommunens bilpool 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avsluta ärendet.  


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 12 september 2017 om att utreda om 
förändringar av kommunens bilpool skulle möjliggöra att den blir tillgänglig för 
allmänheten. Tekniska förvaltningen har fört dialog med ett företag för att 
teckna ett avtal om två bokningsbara bilar som under kvällar och helger ska 
vara öppna att boka för allmänheten. Företaget är endast intresserade av att, 
som i Gävle kommun, drifta hela fordonsparken av bokningsbara bilar i 
Guldsmeden (15 bilar).  


Den 12 mars 2019 beslutade kommunstyrelsen att avvakta beslut i frågan för att 
kunna ta del av Gävle kommuns utvärdering av avtalet, för fortsatt hantering av 
utredningsuppdraget. I oktober 2019 kontaktade tekniska förvaltningen Gävle 
kommun i ärendet och fick följande svar  


•  Ingen ekonomisk uppföljning har ännu gjorts om den privata bilpoolen. 


•  Bokningar och hantering kring fordon har fungerat ganska bra. 


•  Svårigheter att kommunicera med leverantören. 


•  Få privata användare har utnyttjat tjänsten av den privata bilpoolen. 


•  Marknadsföring av leverantören mot kunder och beställaren har varit 
undermålig. 


I mars 2022 togs ny kontakt med Gävle kommun som informerade att de 
avslutat samarbetet med extern bilpool och driver idag bilpoolen i egen regi 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 54 
Tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2019-03-12 § 42 
Kommunstyrelsen 2018-05-08 § 72 
Kommunstyrelsen 2017-09-12 § 110 


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Tekniska nämnden 
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§ 84 Dnr 2022-000160 - 042 


Inköp Gävleborgs årsredovisning och 
revisionsberättelse för år 2021 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna årsredovisningen,  


att anse att kommunalförbundet bedrivit verksamheten i förhållande till det 
ändamål kommunfullmäktige har fastställt, 


att verksamheten utförts inom de kommunala befogenheterna, samt 


att bevilja direktionen ansvarsfrihet för räkenskapsåret.  


Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 6 kap 1 § har kommunstyrelsen uppsiktsplikt över 
kommunalförbund som kommunen är medlem i. Hudiksvalls kommun är 
medlem i två förbund varav Inköp Gävleborg är det ena. Kommunstyrelsen ska 
årligen bedöma om förbundets verksamhet varit förenligt med ändamålet enligt 
förbundsordningen.  


Fr o m 1 januari 2020 har Kommunalförbundet Inköp Gävleborg upphört att 
vara upphandlande myndighet för medlemskommunerna. Förbundets 
huvuduppdrag är att sträva efter att ingångna avtal inte ska förlängas. 
Avtalsförvaltningen av de cirka 2 000 avtal som fanns vid början av 2020 
hanteras i huvudsak av Hälsingekommunernas inköpsorganisationer. Varje avtal 
har fått en avtalsansvarig från någon av Hälsingekommunernas upphandlare 
som ansvarar för att hantera ev. förlängningar, indexeringar, utlämnande av 
handlingar etc. Alla avtal blir föremål för hantering i samband med 
Hälsingekommunernas upphandlingsplaneringar som görs vår och höst.  


Förbundet har också minimerat omfattning och kostnader för den kvarvarande 
administration. Under året har administrationslokalerna i Söderhamn lämnats, 
det fysiska arkivet har överförts till Ockelbo kommun. Under mars månad 
flyttades kvarvarande IT-stöd från Gävle kommun till Fiberstaden i Hudiksvalls 
kommun. I samband med detta stängdes förbundets intranät samt översynen av 
den externa webbsidan slutfördes. Under första halvåret fördes diskussioner om 
någon av medlemskommunerna skulle ta över förbundets avtal med Primona 
AB gällande upphandlingsstödet Kommers. Detta resulterade i att Hudiksvalls 
kommun övertog licensen fr o m 1 juli 2021. Ersättningen till Gävle kommun 
har utbetalats enligt avtalet.  


Resultatet för 2021 uppgår till -895 tkr jämfört med en budget på -658 tkr. Per 
31 december 2021 uppgår det egna kapitalet till 4 070 tkr. 
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I revisionsberättelsen bedöms att direktionen i Kommunalförbundet Inköp 
Gävleborg bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt men inte från 
ekonomisk synpunkt helt tillfredsställande sätt. Bedömning grundas på att 
kommunallagens regler inte medger att lägga en budget där kostnaderna 
överstiger intäkterna. Direktionen, och respektive medlemskommuns 
kommunfullmäktige, har dock tidigare ansett att då förbundet är under 
avveckling finns synnerliga skäl för detta.  


Granskning av årsredovisningen och revisionsrapporten har genomförts av 
kommunledningsförvaltningen.  


Beslutsgång 
Ordföranden Mikael Löthstam anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av 
och beslut i ärenden. Matts Persson (C) träder in i hans ställe. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 55 


Tjänsteutlåtande 


Revisionsberättelse 


Granskning av årsredovisning 


Rapport mål 


Årsredovisning 2021 


 


Beslutet skickas till 
Inköp Gävleborg 
Ulrika Wenn 
Ekonomienheten 
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§ 85 Dnr 2022-000112 - 100 


Remiss av SOU 2021:62 Användning av e-legitimation i 
tjänsten i den offentliga förvaltningen 
Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna yttrandet till infrastrukturdepartementet.  


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun har fått rubricerad remiss för yttrande till 
infrastrukturdepartementet senast den 25 maj 2022. I utredningen föreslås att e-
tjänstelegitimationer ska tillhandahållas den som tjänstgör vid eller innehar 
uppdrag för en statlig myndighet under regeringen och, som för att kunna 
fullgöra sina arbetsuppgifter, behöver styrka sin identitet eller tjänsteställning.  


För att skapa bättre förutsättningar för organisationsöverskridande användning 
av e-tjänstelegitimationer föreslås att det ska införas en ny lag som skapar ett 
ramverk för sådan användning. I syfte att möjliggöra sådan användning ska 
Myndigheten för digital förvaltning (DIGG) tillhandahålla ett system för 
erkännande av e-tjänstelegitimationer. Förslaget planeras att tidigast träda i kraft 
1 januari 2024. 


Av utredningen bedöms att förslagen i detta betänkande inte får några 
konsekvenser för den kommunala självstyrelsen och innebär inte heller några 
kommunalekonomiska konsekvenser för kommunerna. 


Hudiksvalls kommun anser att det är ett bra förslag och ser med fördel fram till 
denna förändring. Om denna SOU går igenom blir det mer krav på att alla även 
kommunerna ska ha en tjänsteidentitet digitalt och då kan kommunens 
pågående arbete med Yubikeys vara en väg att hantera det på.  


Däremot är kommunens bedömning att en förändring utav eIDAS-
förordningen skulle leda till en ökad kostnad för kommunerna. Detta främst 
utifrån de stora antalet anställda som finna i kommunal verksamhet både som 
heltidsanställda men främst deltidsanställda och timanställda. Vid behov utav en 
e-tjänstelegitimation kommer det att krävas relativt stora ekonomiska insatser 
för både införande men också förvaltning utav dessa arbetssätt och system. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 60 
Tjänsteutlåtande 
Missiv  
SOU 2021-62 
Remissvar 


Beslutet skickas till Infrastrukturdepartementet och Ulrika Wenn 
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§ 86 Dnr 2021-000482 - 008 


Motion - Inför tak för antal medarbetare per 
arbetsledare 


Kommunstyrelsen beslutar 
att återremittera motionen till allmänna utskottet, samt 


att ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag att se hur andra kommuner 
arbetat med frågan kring antal medarbetare per arbetsledare/chef inom olika 
verksamhetsområden, om det finns beslut kring maxantal och om det är fastlagt 
hur dessa beslut är utformade. 


Sammanfattning 
Vänsterpartiet genom Charliene Kiffer Goude, Ulrica Högbergh, Alf Norberg, 
Olle Jonsson och Johan Wallinder har i en motion lämnat förslag på; att införa 
tak för antalet medarbetare per arbetsledare, med syftet att garantera rimliga 
förutsättningar för ledarskapet. 


Vad säger forskningen? 
Det finns inget tydligt svar i forskningen om hur många medarbetare det är 
rimligt att ha som chef. En mängd omständigheter spelar in; 


•   Verksamheten är geografiskt spridd och inom vården öppen dygnet runt. 


•   Arbetsgruppens storlek. 


•   Chefens och medarbetarnas kompetens. 


•   Hur stödfunktionerna fungerar, arbetsrätt, arbetsmiljö, administration, 
ekonomi, kvalitet och IT. 


•  Vilka medarbetarna är; Erfarna och självständiga medarbetare som alla jobbar 
med ungefär samma sak underlättar ledarskapet även i en stor grupp, jämfört 
med arbetsgrupper som består av oerfarna medarbetare med vitt skilda 
arbetsuppgifter. 


•   Krav och önskemål från många olika intressenter i och utanför 
organisationen. 


• Medarbetarna har komplexa och föränderliga arbetsuppgifter som kräver 
anpassningen till barn/elev eller omsorgstagarens behov. 


•   Chefens stöd från sin närmaste chef. 


Vad händer nationellt? 
Ett betänkande har tagits fram; Vilja välja vård och omsorg – En hållbar 
kompetensförsörjning inom vård och omsorg om äldre SOU 2021:52  
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Utredningen har tagit fram fyra områden som anses centrala för att människor 
ska vilja börja arbeta inom vård och omsorg om äldre;  


•   Förnya, behålla och utveckla kompetens,  


•   Ledarskapet behöver stärkas,  


•   Arbetsmiljön behöver förbättras och trygga anställningsvillkor skapas, 


•   Ny teknik måste i högra grad tas tillvara 


SKR bedömer att dessa områden är relevanta för kompetensförsörjningen. 
Rekommendation om att begränsa antalet medarbetare per chef och säkra 
tillgången till stödresurser anser SKR inte ska anges nationellt. Arbetsgivare 
måste kunna organisera verksamheter utifrån förutsättningar, såsom hur 
tillgången till stödresurser ser ut, hur geografiskt utbredd verksamheten är, 
storlek på särskilda boenden och dylikt. Ett riktmärke för antal medarbetare kan 
eventuellt sättas, men inte en rekommendation.  


Hur ser det ut i Hudiksvalls kommun? 
I Hudiksvalls kommun är det i verksamheterna inom vård- och omsorg, 
förskola, skola, städ och kost som cheferna har flest underställda. I snitt inom 
dessa verksamheter  har cheferna ca 25–39 medarbetare exklusive timvikarier. 


I september 2021 gjordes en kartläggning inom äldreomsorgen hur många 
underställda respektive enhetschef hade. Vid detta tillfälle var det en chef som 
hade 50 medarbetare och medel låg på 38,9 %. Därefter har justeringar 
genomförts inom verksamheten och idag har ingen 50 underställda. 


Kommunens verksamheter arbetar kontinuerligt med att på olika sätt förbättra 
chefers förutsättningar. Förbättringsarbete sker inom varje förvaltning och i en 
del frågor i samarbete med personalenheten.  


Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) yrkar att ärendet återremitteras till allmänna 
utskottet och att förvaltningen får i uppdrag att se hur andra kommuner arbetat 
med frågan kring antal medarbetare per arbetsledare/chef inom olika 
verksamhetsområden, om det finns beslut kring maxantal och om det är fastlagt 
hur dessa beslut är utformade. 


Alf Norberg (V), Peter Lagerqvist (M), Patrik Nilsson (SD) och Bo Nilsson (S) 
yrkar bifall till Henrik Berglund Perssons återremissyrkande.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 61 
Tjänsteutlåtande 
Motion 


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Kent Lundqvist 
Bengt Friberg 
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§ 87 Dnr 2021-000459 - 008 


Motion - Intensifiera arbetet mot våld i nära relationer 
med extra fokus på mäns våld mot kvinnor 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att bifalla motionen.  


Sammanfattning 
Charliene Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), Alf Norberg (V), Olle 
Jonsson (V) och Johan Wallinder (V) yrkar i en motion att arbetet mot våld i 
nära relationer med extra fokus på mäns våld mot kvinnor ska intensifieras och 
föreslår kommunfullmäktige bland annat besluta att revidera nuvarande 
program mot våld i nära relationer och att alla arbetsledare/medarbetare ska 
erbjudas en anpassad utbildning. 


Programmet mot våld och förtryck i nära relationer har inte reviderats sedan 
2008, och behöver nu anpassas till aktuell forskning, kommunens nuvarande 
organisation samt kopplas ihop med kommunens övriga arbeten med mänskliga 
rättigheter och sociala hållbarhetsfrågor. 


Kunskap om våld är centralt för att kunna upptäcka våld i nära relationer, ge 
utsatta ett bra bemötande, men också för att arbeta förebyggande och för att 
förändra attityder i samhället. En anpassad utbildning för 
arbetsledare/medarbetare skulle innebära en ökad medvetenhet hos 
kommunens anställda.  


Beslutsgång 
Gerd Olsson (V), Henrik Berglund Persson (S), Alf Norberg (V), Caroline 
Schmidt (C), Andréa Bromhed (MP), Bo Nilsson (S) och Patrik Nilsson (SD) 
yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04 28 § 62 
Social- och omsorgsnämnden 2022-03-25 § 38 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


32(37) 
Sammanträdesdatum 


2022-05-10 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 88 Dnr 2022-000287 - 102 


Nominering av kandidat till Leader - Utveckling 
Hälsingebygden 


Kommunstyrelsen beslutar 
att, till Utveckling Hälsingebygdens stämma 2022, nominera som ledamot 
stads- och landsbygdsstrateg Stefan Barenfeld till LAG gruppen för Utveckling 
Hälsingebygden för en mandatperiod om två år.        


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun är medfinansiär till programmet Leader/Lokal Ledd 
Utveckling hos den ideella föreningen Utveckling Hälsingebygden. För 
programmets genomförande svarar LAG (Lokal AktionsGrupp) som tillika 
utgör föreningens styrelse. Styrelsen består bl.a. av representanter från ideell, 
privat och offentlig sektor, tre ledamöter vardera från samtliga sju ingående 
kommuner.  


Inför Utveckling Hälsingebygdens stämma 2022 föreslås att Stefan Barenfeld 
nomineras för två år.     


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 63 


Beslutet skickas till 
Stefan Barenfeld 
Utveckling Hälsingebygden 
Hans Gyllow 
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§ 89 Dnr 2016-000147 - 000 


Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  


Sammanfattning 


Hälsingerådet 
Inget finns att rapportera. 


 


Sundsvallsregionen 
Inget finns att rapportera 


 


Övrig information 
Kommundirektör Bengt Friberg rapporterar kring flyktingsituationen och 
organisationen kring detta samt läget kring corona och smittspridningen. 
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§ 90 Dnr 2016-000142 - 003 


Meddelande Kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna.  


Sammanfattning 
1. Hälsingerådets protokoll 2022-03-23  


2. Lägesbild arbetslösheten i regionen och Hudiksvalls kommun 


3. Fiberstadens styrelsemöte 2022-03-25 


4. OKAB styrelsemöte 2022-02-11 och 2022-03-18 


5. OKAB VU 2022-02-04  
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§ 91 Dnr 2020-000514 - 002 


Anmälan av delegationsbeslut 2022 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut.  


Sammanfattning 
1. Igångsättningstillstånd för ny förskola Näsviken. Dnr 2021-477 631  
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§ 92 Dnr 2022-000306 - 009 


Situationen för livsmedelsproducenter i Hudiksvalls 
kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 
att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att utreda laglighet, 
förutsättningar, samt om det är förenligt med lagen om offentlig upphandling, 
inköpspolicy och beredskapsplanering mm  


Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) lämnar följande nämndinitiativ angående situationen för 
livsmedelsproducenter i Hudiksvalls kommun: 


"Situationen för livsmedelsproducenter i Hudiksvalls kommun 
När kommunfullmäktige hösten 2019 tog beslut om en handlingsplan för 
livsmedelsstrategi ville vi i Centerpartiet gå ännu längre. I förslaget fastslogs att 
60 procent av inköpen skulle ske inom Sverige men Centerpartiet vill att 40 
procent av dessa 60 procent ska vara från Hudiksvalls kommun. Något som 
Socialdemokraterna och alla övriga partier utom Kristdemokraterna röstade 
emot. 


Att vara livsmedelsproducent idag innebär en tuff ekonomisk situation och det 
pågående kriget i Ukraina gör inte situationen bättre. Centerpartiet vill därför att 
Hudiksvalls kommun återbetalar de avgifter som livsmedels- och 
primärproducenterna är ålagda att betala till kommunen. Det är en konkret 
åtgärd som vi snabbt kan genomföra för att stödja våra producenter som idag 
kämpar för att få sin verksamhet att gå ihop. 


Centerpartiet föreslår följande: 


- Att ändra beslutet från 2019 gällande handlingsplanen för livsmedelsstrategi så 
att begreppet närodlat har företräde gällande inköp i Hudiksvalls kommun 


-Att ändra beslutet från 2019 gällande handlingsplanen för livsmedelsstrategi, så 
att 40 % av inköpen som skall göras från Sverige skall ske från närområdet.  


- Att återbetala de avgifter som livsmedels- och primärproducenter är ålagda att 
betala till kommunen för 2022. "  


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Kent Lundqvist 
Wiktor Wådell 
Bengt Friberg 
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§ 93 Dnr 2022-000193 - 016 


Information om totalförsvaret 


Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.  


Sammanfattning 
Erik Blom och Mikael Mineur från länsstyrelsen informerar kommunstyrelsen 
om totalförsvaret. Informationen innehåller bland annat totalförsvarsplanering, 
bakgrund och väg framåt, samhällets motståndskraft, sammanhängande 
planering för totalförsvaret samt fokusområden.  


 


 





